
Avlsutvalg møte 23/3 -23 

Aksdal Rådhus kl 17.00 

Innkalt: Per Johan Lyse, Lars Nevland, Hilde K Håland (meldt forfall), 

Stian Espedal, Jon Egil Østerhus. Kåringsansvarlig Eirik Gilje er med 

som observatør. 

 

Saksliste: 

1/23 Godkjennelse av innkalling og saksliste 

 

2/23 Kåring i Rogaland 2023 

 

3/23 Inntak av nye dommere 

 

4/23 Holdbarhet, Bjerkreim sau og geit 

 

5/23 Saker som skal opp i Avlsrådet 

 

6/23 Eventuelt 

 

 

Referat:  

Møte avlsutvalget Rogaland 23.mars 2023 

Disse møtte: Per Johan Lyse, Lars Nevland, Jon Egil Østerhus og Stian Espedal. 

Forfall: Eirik Gilje og Hilde Kalleklev Håland. 

 



1. Innkalling godkjent, men få innkalling ut skriftleg ut før møte 

neste gang. 

2. Kåring i Rogaland 2023 

a) Forslag fra Per Johan, dommere sender reiseregning for kåringsjå 

til fylkeslaget. De ekstra km utgiftene i forbindelse med 

hjemmekåring føres på en ny rubrikk i reiserekning skjema. For så at 

fylkeslaget sender i etterkant rekning til lokallaga som har hatt ekstra 

utgifter til hjemmekåring. (ekstrakostnad for fakturering dekkes inn 

av kårings-avgift) Dette forslaget ble enstemmig vedtatt. 

b) Det bør frem mot neste årsmøte for fylkeslaget legges frem en 

fornuftig kåringsavgift for de som ønsker hjemmekåring, det påfaller 

også de som reiser på kåringsjå utgifter for eksempel 

dieselkostnader, dette må diskuteres med de som ønsker 

hjemmekåring i god tid før årsmøtet. 

3. Inntak av nye dommere, ingen forslag er kommet inn før 

fristen, derfor blir saken utsatt til neste møte i avlsutvalget. 

4. Holdbarhet inn i o-indeksen, forslag fra Bjerkreim sau og geit, 

det blir jobbet med å finne verktøy for å finne holdbarhet i 

arverekkene, det blir forespørsel til Martin Oppheim Gløersen om 

han kan lage en enkel og forklarende sak på dette i sau og geit bladet, 

det blir også jobbet med å få inn penger til et prosjekt der hensikten 

er å forebygge mastitt (som er den største utrangeringsårsaken på 

sau) 

5. Saker som skal opp i Avlsrådet  

• Innkalling må komme ut seinest 14 dager før møte, sånn at 

væreringer kan komme med innspill til avlsutvalget. 

• Vi er enig i vedtak at voksenvekt på sauer mellom 90-100 kg, 

det bør være minimum 50 prosent registreringer for å få lov til å 

være registreringsbesetning. 



• Registreingsbesetninger på spælsau er vi veldig fornøyd med at 

det blir. 

• Vi er enig i at 5 poeng økning av O-indeks på spæl. 

• vi er enig i forslag til vedtak på at bruksegenskaper blir delt på 

3. 

• Nks bør ikke kåres på disp, nks til eget bruk kan kåres på disp, 

spæl bør fortsatt kunne kåres på disp. 

• Stigningen av indekskravet på farga spæl må utsettes til neste 

år, dette må diskuteres/drøftes på årsmøtet til interesselaget 

for farga spæl, oppfordrer også de som driver med farga spæl til 

å melde seg inn i interesselaget for å delta på møtet. 

• Juks for å oppnå høyere O-indeks, vi har ingen konkrete forslag 

til straff foreløpig, men det bør ikke bli brukt navn i disse 

sakene. 

 

Referent: Stian Espedal 


